
Warszawa, 24 stycznia 2008 r. 
Szanowny Pan

Bogdan Zdrojewski
Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego

INTERPELACJA

Działając na podstawie art. 192 uchwały Sejmu Rzeczpospolitej z dnia 30 lipca 1992 
r. Regulaminu Sejmu Rzeczpospolitej /Monitor Polski z 1998 r. nr 44, poz. 618 ze 
zm./, wnoszę interpelacje do Szanownego Pana Bogdana Zdrojewskiego Ministra 
Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie: sprawnego funkcjonowania 
systemu ochrony zabytków w Polsce.

Szanowny Panie Ministrze,
Ustawa o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami z 23 lipca 2003 roku 
przewidywała działania organów administracji publicznej w celu sporządzenia 
gminnych ewidencji zabytków, które nie zostało przez wszystkie gminy wykonane. 
Przestrzeganie prawa dotyczy przede wszystkim organów nadzoru i kontroli 
ponieważ wdrażane zostają przepisy dotyczące ochrony dziedzictwa kulturowego w 
Polsce. Jeżeli chcemy, aby społeczeństwo dbało o zabytki to musi funkcjonować 
sprawny system ochrony zabytków, który będzie respektowany przez instytucje. 
W związku z powyższym chciałbym zadać Szanownemu Panu Ministrowi pytania:

1. Czy przewiduje się realny termin funkcjonującego rejestru zabytków w 
Polsce?

2. Czy Ministerstwo wprowadzi obligatoryjne spotkania robocze z 
przedstawicielami samorządów w celu sprawniejszego wdrażania ustawy i 
pomocy gminom?

3. W jaki sposób Ministerstwo zamierza wpłynąć na ochronę dziedzictwa 
narodowego będącą w rękach prywatnych właścicieli?

4. Na jaką stałą współpracę w ochronie dóbr kultury mogą liczyć osoby fizyczne, 
które w swych zasobach posiadają cenne dobra narodowe?

Z poważaniem
Marek Biernacki


